
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet           2019-03-27  

 

Paragrafer § 234 - § 252 

Plats och tid Gunnareds kyrka, 18.00 – 20.07 

Beslutande Anton Palfi, ordförande (S) 

 Carin Gerhard, 1e v. ordf (POSK), 

 Ylva Sirenius 2:e vice ordförande (Öka) 

 Lena Philqvist (S) 

 Maria Bylund (Posk), ers 

 Ulla-Britte Wiedel, (S), ers 

 Björn Erik Pedersen, (S), ers 

 Erling Eriksson, (POSK)  

 Jörgen Wahlund (Öka) 

  Maria Ottensten, kyrkoherde. 

     

Övriga deltagande Anna-Lena Dancy (Öka), ers 

 Erik Wagnborg, administrativ chef 

  Carolina Büller, sekreterare 

  Barbro Hjort, processledare § 234-240 

   

Utses att justera  

 

Underskrifter Sekreterare   ………………………………………………………… Carolina Büller 

 

   Ordförande ………………………………………………………… Anton Palfi 

 

   Justerande ………………………………………………………… Maria Bylund 

 

Justeringen tillkännages genom anslag den och nedtages tidigast 

den  

Organ: Kyrkorådet Nylöse pastorat 190327 

Protokollet förvaras på församlingsexpeditionen, Gunnared kyrkväg 1 

Underskrift  ..................................................................................  

 __________________________________________________________________________________ 

Utdragsbestyrkand
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§ 234 Sammanträdet öppnades  

Ordförande öppnade mötet. 

Kyrkoherden höll ett minnestal för Marianne Bengtsson förtroendevald och ordförande i 

Kyrkofullmäktige som hastigt gick bort den 15 mars.  En bön och en tyst minut hölls för 

Marianne. 

___ 

 

§ 235 Inledning  

Jörgen Wahlund höll i sammanträdets inledning med en betraktelse om GDPR - Ge dig på 
riktigt. 

___ 

 

§ 236 Upprop  

Sekreteraren förrättade upprop. 

___ 

 

 § 237 Val av protokolljusterare 

Kyrkorådet beslutade 

Att – utse Maria Bylund att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

___ 

 

§ 238  

Godkännande av föredragningslista 

Kyrkorådet beslutade 

Att – godkänna föredragningslistan. 

___ 
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§ 239   Församlingsinstruktion med fokus - Omvärldsanalys 

Barbro Hjort – processledare föredrog ärendet och berättade om sitt arbete med 

församlingsinstruktionen. Församlingsinstruktionen ska tas fram tillsammans med 

förtroendevalda, anställda och ideella på olika sätt och är ett identitetsdokument om vad 

pastoratet vill på lång sikt. Frågor som ställs är: Vad är vårt uppdrag? Vad är vår vision? En 

omvärldsanalys ska tas fram efter detta.  

Barbro delade med sig av en sammanställning av statistik från bl.a. Svenska kyrkan på nationell 

nivå, SCB och kommunen som bl.a visade medlemsstatistik, utträdessiffror, dop, vigsel, 

psykiskt ohälsa, eftergymnasial utbildning och livslängd. 

Förtroendevalda och ersättare ombads göra en så kallad trendspaning om vad som påverkar 

folk i pastoratet och utefter det göra en teologisk reflektion över hur man vill vara kyrka. 

De delades upp i grupper och diskuterade trender, dess påverkan och hur man bemöter detta. 

Trender som togs upp var bl.a. Individualisering, presentationskrav, ohälsa, oro för ekonomin, 

misstro mot organiserad verksamhet, tillitsbrist, brottslighet, otrygghet i de basala behoven, 

identitetsförvirring, Metoo, längtan till naturen, segregation och det mångkulturella 

samhället. Dessa trender påverkar ensamhet, brist på tid för återhämtning, den inre vilan. 

Frågor som ställdes var; Har man tid att tänka på kyrka och tro? Hur ser vi på jämställdhet? 

Arbetet med omvärldsanalysen fortsätter och Barbro återkommer om 

församlingsinstruktionen på ett KR längre fram i tiden. 

___ 

 

§  240 Delegationsbeslut 

Kyrkoherden informerade om följande delegationsbeslut:  

 Beslut om extra clearing för Angelica Nätterdal konfirmand deltagande på Åhuslägret 
2019.  
 

 Anställning Helena Stål Wiking som ekonom från den 2019-06-13. 

 
 

 ___ 
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§ 241 Remiss om tillsyn över särskilda samfälligheter 

Kyrkoherden föredrog ärendet utefter handling. 

Remissvar på Promemorian  

Tillsyn av samfälligheterna för särskilda uppgifter Dnr Ks 2018/0096 

Nylöse pastorat har av Kyrkokansliet inbjudits att lämna synpunkter på denna promemoria. 

Promemorians huvudsakliga innehåll 

 

Kyrkomötet beslutade 2017 att uppdra till kyrkostyrelsen att göra en översyn av 
bestämmelserna om stiftens tillsyn över de kyrkliga samfälligheterna för särskilda uppgifter, 
Samfälligheten Gotlands kyrkor och Göteborgs begravningssamfällighet. I promemorian 
föreslås att det ska tas in bestämmelser om stiftens tillsyn över de båda samfälligheterna. 
Vidare föreslås att bestämmelserna om riktlinjer för begravningsverksamheten ska gälla för 
Göteborgs begravningssamfällighet. 

 

I promemorian föreslås följande: 

4.1 Tillsyn 

Förslag: Kyrkoordningens bestämmelser om tillsyn ska gälla även för de båda samfälligheterna 
för särskilda uppgifter. Detta ska också gälla stiftets uppgift att främja en god förvaltning. 

TILLSTYRKES 

 
4.2  

I kyrkoordningen ska anges att bestämmelserna om riktlinjer för begravningsverksamheten 
ska gälla för Göteborgs begravningssamfällighet.  

TILLSTYRKES 

 

Barnkonsekvensanalys (BKA): 

Beslutet bedöms inte ha påverkan på barn 

 

Kyrkorådet beslutade  

Att – lämna remissvar på Promemorian Tillsyn av samfälligheterna för särskilda 

uppgifter Dnr Ks 2018/0096 i enlighet med förslag ovan. 
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§ 242 Remiss om medlemskap 

Kyrkoherden föredrog ärendet.  

Promemorian om Kyrkoordningens bestämmelser om kyrkotillhörighet – om 
medborgarskapets betydelse, dopets ställning i relation till utträdda m.m.  Dnr Ks 2018-
0125. 

 

Sammanfattning  

I kyrkoordningens 29 kap § 1 står det nu så här: 

”En person som är svensk medborgare, eller utländsk medborgare bosatt i Sverige, får tillhöra 
Svenska kyrkan. Kyrkostyrelsen får besluta att även någon annan person får tillhöra Svenska 
kyrkan”. 

I promemorian som detta remissvar avser föreslås att denna paragraf tas bort. Här görs en 
genomgång av hur man resonerat om medlemskap i Svenska kyrkan genom historien, och av 
hur man resonerat ekumeniskt i frågan.  

Här finns också en genomgång av samhällsförändringar som skett och vilka konsekvenser det 
får. 

När det gäller kyrkotillhörighet är det ju tydligt, inte minst i ett pastorat som vårt, att det är 
många människor som varken är svenska medborgare eller bosatta i Sverige som ändå 
kommit att bli medlemmar i vår kyrka genom dop. I nuläget kan inte den lokala kyrkoherden 
fatta ett sådant beslut om medlemskap. Istället måste kyrkostyrelsen ta beslut om 
upptagande i kyrkan när någon som inte är folkbokförd i Sverige döps. 

Det rimmar illa med att dopet är medlemsgrundande, och med vår syn på kyrkan som kyrka, 
snarare än en statlig myndighet. Här finns också en hel del ekumeniska aspekter – där synen 
på dop som automatiskt medlemsgrundande gäller i kyrkor över hela världen. 

Det finns också i nuläget regleringar kring vem som kan vara med i Svenska kyrkans 
utlandsförsamlingar som tas bort. Dessutom föreslås kyrkoherdar i utlandsförsamlingar få en 
utvidgad beslutsrätt om tillhörighet jämfört med idag. 

I nuläget framstår det som att dessa förändringar är naturliga och nödvändiga utifrån en 
förändrad verklighet och den syn på kyrkan som gränsöverskridande och icke- nationell som 
är den gängse. 

Förslag på ändringar rörande grunden för tillhörighet – medborgaskapsfrågan 9:1  

Det ska inte längre finnas någon bestämmelse om grundläggande förutsättningar för 
tillhörighet till Svenska kyrkan utifrån medborgarskap. Den nuvarande, inledande 
bestämmelsen i 29:e kapitlet i kyrkoordningen, 29 kap 1§ ska därför upphöra att gälla. 
Rubriken före nämnda bestämmelse ska utgå.  
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Förslag på ändringar rörande grunden för tillhörighet – medborgaskapsfrågan 9:1  

TILLSTYRKES 

 

Förslag på ändringar i bestämmelserna om beslut om tillhörighet.  9.2 

Kyrkostyrelsen ska inte längre fatta beslut om tillhörighet till Svenska kyrkan. Dessa beslut 
skall istället fattas på lokal nivå. För den som inte är folkbokförd i Sverige prövas frågan om 
in- och utträde ur kyrkan av kyrkoherden för den församling dit anmälan eller meddelandet 
lämnas in. Detta gäller även om anmälan eller meddelandet lämnats in till en 
utlandsförsamling. Eftersom kyrkostyrelsen inte längre ska fatta beslut enligt 6§ behöver en 
konsekvensändring göras i 10§ andra stycket samma kapitel, där det stadgas om 
överklagande av kyrkostyrelsens beslut.   

Förslag på ändringar i bestämmelserna om beslut om tillhörighet.  9.2  

TILLSTYRKES 

 

I promemorian görs också överväganden rörande döpta men utträddas ställning (10), 
avregistrerade tillhöriga (11) och förbud mot röja vissa uppgifter i kyrkobokföringen (12). 
Inte i något av dessa överväganden föreslås ändringar i kyrkoordningen, varför inga förslag 
finns att ta ställning till.  

 

Barnkonsekvensanalys (BKA): 

Beslutet bedöms inte ha påverkan på barn. 

 

Kyrkorådet beslutade  

Att – lämna remissvar på promemorian om Kyrkoordningens bestämmelser om 
kyrkotillhörighet – om medborgarskapets betydelse, dopets ställning i relation 
till utträdda m.m.  Ks 2018-0125 i enlighet med förslag ovan.  

___ 
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§ 243 Utvärdering av kyrkorådets arbete 

Ordförande föredrog ärendet.  

Enligt kyrkorådets arbetsordning punkt 5.h så åligger det ordförande att årligen se till att 
kyrkorådets arbete utvärderas. Ordförande har låtit sända ut frågor till ledamöterna i 
kyrkorådet, AU och PU samt ordförande i församlingsråden. 

Frågorna gällde följande områden: kyrkorådets uppgifter i stort, kyrkorådets 
förvaltningsuppdrag, församlingsråden, AU, PU, kyrkorådets sammanträden och protokoll 

Följande synpunkter har inkommit: 

 Viss svårighet initialt med digitalisering och utskickande av handlingar har upplevts av 
några personer, men det har fungerat bättre efter hand för de allra flesta. En 
förändring föreslås därför i arbetsordningen för att göra det möjligt att skicka ut 
handlingar i papper till enstaka ledamot. 

 Det har inkommit synpunkter på uppdelningen av arbetet. Att fler personer skulle vara 
engagerade i utskott eller arbetsgrupper. Det har också framkommit synpunkter på 
att det ibland kan vara svårt att förstå bakgrunden till lagt förslag i utifrån text i 
handling. Vidare har synpunkter framkommit att det finns svårigheter för PU att hitta 
sina frågor. Här är bedömningen att Kyrkorådet äger frågan om uppdelning och kan 
föreslå andra arbetsformer eller öka delaktigheten under mötena. Bortsett från det 
upplevs det för tidigt att göra andra förändringar än de som eventuellt kan komma 
från arbetet med miljöpolicy. 

 AUs har under året åtgärdat saker man sett som brist däribland att viss otydlighet 
gällande församlingsrådens administrativa rutiner har lett till framtagandet av mall för 
arbetsordning. 

 

Barnkonsekvensanalys (BKA): 

Beslutet bedöms inte medföra direkt påverkan på barn. 
 

Kyrkorådet föreslås besluta 

Att –   förändra skrivningen i arbetsordningen 8.1.e till att lyda ” Då Nylöse pastorat 
strävar efter att vara miljövänligt så skickas inte handlingar normalt ut annat än 
digitalt, endast föredragningslista finns därför utskrivet till sammanträdet. 
Ledamöter som vill erhåller därför s.k. läsplatta under sin uppdragstid.” 

___ 
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§ 244 Ekonomiinformation 

Den administrativa chefen föredrog ärendet med ett utkast på årsredovisningen och en 

resultatanalys mot budget jämförelsevis. Den 25 april kommer det finnas en slutgiltlig version. 

Årsredovisningen är den legala produkten som ska revideras av revisor och som sedan skickas 

till Bolagsverket. Kyrkofullmäktige ska bevilja ansvarshet i sammanträdesmötet i juni. 

Resultaträkning visar – 3405 tkr och enligt en budget var -4400 tkr d.v.s. en positiv 
budgetavvikelse på 1139 tkr. I budgetjämförelsen ser man då hur dessa siffror relaterar till 
budget.  

Avvikelsen beror bland annat på att personalvolymen ser ut som den är större än vad den är 
i budgeten pga. lönebidragsintäkterna som registreras som en nettopost och minskar 
volymen på kostnadssidan. 

Övriga externa kostnader består av clearing och konsultkostnader. Clearingintäkter och -
kostnader var omöjliga att budgetera då vi inte tidigare haft clearing inom Göteborg. 

___ 

  

§ 245 Gåvor och bidrag 

Den administrativa chefen föredrog ärendet utefter handlingen Reglemente för hantering av 
gåvor och villkorade bidrag. 

 

Gåvor i förhållande till villkorade bidrag 

§ 1 

Det kan vara svårt att dra gränsen mellan vad som bör vara en gåva och vad som bör hanteras 
som ett villkorat bidrag, t ex genom att tolka en gåvogivares vilja i ett testamente. Det viktiga 
är att göra en särskild prövning i varje enskilt fall och att i största möjliga mån respektera 
givarens vilja. 

  

Villkorade bidrag kännetecknas bl. a av följande: 

  Det finns ett uttalat ändamål för hur gåvan ska användas 
  Ändamålet går att identifiera 
  Kostnaden för att uppfylla ändamålet går att avgränsa 

 

Exempel på villkorade bidrag: 

 Likvida medel som ska användas för särskild verksamhet eller inköp av särskild 
inventarie, t ex 
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o Ridläger för konfirmander 
o Instrument till ungdomsverksamheten 
o Utbildningsresa för kören 
o Utflykt för pensionärer 
o Inköp av ljusbärare 
o Inköp av konstverk 

  Gåvor i form av anläggningstillgångar för stadigvarande innehav, t ex 
o Fastigheter 
o Konstverk 
o Ljusbärare 

  Insamlingar för t ex 
o Orgelreparation 
o Nytt tak till församlingshemmet 
o Ny dopfunt 

 

Gåvor som inte kan sägas vara villkorade enligt ovanstående kriterier, är fria gåvor. 

Gåvan har genom villkoren ett rättsligt skydd. Det är viktigt att känna till att det enligt 
permutationslagen krävs tillstånd från Kammarkollegiet för att ändra, upphäva eller 
åsidosätta bestämmelser i ett gåvobrev eller testamente. Sådana tillstånd lämnas dessutom 
endast i undantagsfall. Det är därför ytterst viktigt att den som erbjuds ett villkorat bidrag 
prövar möjligheten att uppfylla gåvans villkor innan man beslutar om ett eventuellt 
mottagande. 

 

Gåvor av mindre värde 

§ 2 

Gåvor av mindre värde utgör en särskild grupp och behöver inte hanteras på samma sätt som 
vanliga gåvor. Dessa gåvor utgör alltid fria gåvor. Gåvor av mindre värde särskiljs av följande 
kriterier: 

 Gåvans värde understiger 5 tkr 
 Det finns ingen formell viljeyttring från gåvogivaren, d v s inget gåvobrev, testamente 

eller liknande. 
 Det finns inga villkor förknippade med gåvan. 

Vad som nedan sägs om gåvor, behöver inte tillämpas för gåvor av mindre värde. Dessa gåvor 
kommer inte heller att registreras och följas upp i gåvoregistret. 

Däremot ska församlingen föra en särskild gåvobok för alla gåvor vars värde understiger 5 
tkr. 
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Acceptera gåva eller ej 

§ 3 

Erbjudanden om gåvor i form av pengar, aktier eller andra typer av likvida medel eller 
finansiella tillgångar utgör normalt ingen anledning att tacka nej, såvida gåvorna inte är 
förknippade med särskilda villkor som bedöms svåra att uppfylla.  

 

Om gåvor däremot utgörs av andra typer av tillgångar, bör mottagaren särskilt ta ställning till 
om gåvan innebär en tillgång eller belastning. Följande är exempel på gåvor där det finns risk 
för att kostnaderna för gåvan överstiger nyttan:  

o Fastigheter som måste användas på ett visst sätt, kräver särskilt underhåll eller 
åtföljs av föreskrifter om att den inte får säljas 

o Konstverk som kräver en särskild miljö eller ett särskilt underhåll 

o Dyrbara inventarier som kräver särskilda bevakningsåtgärder 

o Andra omständigheter 
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Vem som fattar beslut 

§ 4 

Hur beslut får fattas när det gäller mottagande av gåva, kan beskrivas med hjälp av följande 
bild: 
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Vad beslutet ska omfatta 

§ 5 

 

Genom att upprätta en plan för gåvans användning redan när man beslutar om att ta emot 
den, säkerställer man att gåvogivarens vilja respekteras och förhindrar att gåvor sparas.  

 Upprättande av plan för hur gåvan ska användas, med fokus på bl a: 

o Vad: till vilket ändamål och på vilket sätt? 

o När: under vilken tidsperiod och vid vilka tillfällen? 

o Hur: vem är ansvarig för genomförandet t ex? 

 

 

Dokumentation av mottagandet 

§ 6 

Av dokumentationen ska minst framgå: 

 Givare 
 Beskrivning av gåvan 

o Typ av tillgång 
o Värde/Belopp 

 Eventuella villkor förknippade med gåvan 
o Särskilda ändamål 
o Åtaganden 

 Tidsbegränsning 
 När och av vem beslut om att ta emot gåvan har fattats 

 

Dokumentationen ska bestå av följande: 

 Gåvobrev, testamente eller liknande som anger vad som överlämnats från givare till 
mottagare 

 Protokoll från den instans där beslut om att ta emot gåvan fattades; 
församlingsherde/distriktschef/kyrkoherde eller kyrkoråd 

 Annan tillhörande dokumentation, t ex lagfartshandling om gåvan gäller en fastighet 
eller aktiebrev om gåvan gäller aktieinnehav. 

Dokumentationen ska sparas hos mottagaren på betryggande sätt. 

Är givaren känd/vill givaren vara okänd för annan än beslutsfattaren så skall också detta 
dokumenteras.  
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Gåvans förvaltare 

§ 7 

Det är viktigt att skilja mellan begreppen förvaltning och användning av gåva. Ansvaret för 
att förvalta en gåva tillfaller inte automatiskt den som mottagit en gåva. Församlingar som 
ingår i ett pastorat har via pastoratet gemensam ekonomi och fastighetsförvaltning. 
Församlingarna har endast ansvar för ekonomin inom ramen för de anslag som tilldelats dem. 
Det innebär att pastoratet har det övergripande ansvaret för förvaltningen av alla gåvor som 
någon part i pastoratet mottar, både i form av kontanta medel och i form av inventarier eller 
fastigheter.  

 

Det ska dock understrykas att pastoratet endast är förvaltare. Församlingen som tagit emot 
gåvan utgör gåvans ”ägare” efter att beslut är taget och är den part som ska se till att gåvan 
används. 

Gåvor som lämnas till en företrädare för församlingen/pastoratet anses alltid tillfalla 
församlingen/pastoratet. 

Använda gåva 

§ 8 

Gåvogivarens avsikter och önskemål och gåvans rättsliga skydd måste beaktas och 
respekteras. Det måste kunna antas att avsikten med en gåva är att användas i verksamheten, 
även om den inte är förknippad med specifika villkor som anger hur den ska användas. Att 
spara gåvor i form av likvida medel kan därför inte sägas vara förenligt med en gåvogivares 
avsikter.  

 

Dokumentation av användning 

§ 9 

Dokumentation av gåvors användning görs enligt mall för fria gåvor och villkorade bidrag. 
Villkorade bidrag registreras även i Ekonomiprogrammet i Aveny.  

Avsikten med att dokumentera användningen av gåvor är bl a att kunna visa gåvornas givare 
och kyrkans intressenter i övrigt hur erhållna gåvor har använts i verksamheten samt att 
gåvor med särskilda ändamål eller andra villkor har hanterats i enlighet med givarens 
önskemål. 

 

Värderingsprinciper 

§ 10 

Formerna för att upprätta plan för en gåva i form av likvida medel regleras i Nylöse pastorats 
Placeringspolicy, antagen av kyrkorådet den 2018-03-26. 
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Barnkonsekvensanalys (BKA): 

Beslutet bedöms inte medföra konsekvenser för barn. 

 

Kyrkorådet föreslås besluta 

Att –  föreslå kyrkofullmäktige att anta reglementet för hantering av gåvor och 

villkorande bidrag  

___ 

 

§ 246 Fastighetsinformation 

 Introduktion av ny arbetare 

Ida Norsten började som fastighetsansvarig i början av mars och kommer ha 

huvudansvar för södra delen av pastoratet.  

 

 Underhållsplanering 2019  

Vi är i uppstarten av att börja upphandla årets fastighetsunderhåll. Större arbeten är 

målning och underhåll av fönster samt uppfräschning av fasader på kontorsdelen i 

Gunnareds kyrka. Omläggning av marksten på mellangården Vid Hjällbo kyrka. 

Omputsning av söderfasad på Bergums kyrka.  

Fönster i Bergsjön. 

 

 Förskolan Pärlan 

Paviljong togs i bruk enligt plan den 5 februari. Etableringen gick bra utan större 

problem. Några barnsjukdomar som vi försöker lösa efterhand. Bl.a. är det problem 

med hög ljudnivå som vi håller på att titta på. 

 

 Miljöstation Utby 

Bygglov inskickat. Inväntar besked. 

 

 Solcellsupphandling  

Vi ska påbörja upphandlingen av solceller till Gunnareds och Allhelgonakyrkan under 

våren. 

 

___ 
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§ 247 Mariakyrkan 

Den administrativa chefen informerade om följande: 

7/4 Sista svarsdatum för remissen. 

15/4 AU har möte och ska behandla remissvaren. 

BK håller på med en parallell process och har skickat en rapport dock har inte AU hunnit 

analyserat den än.  Ett möte är bokat med BK innan AU den 15/4. Frågan kommer därefter 

tillbaka till KR den 25/4. 

 

___ 

 

§ 248 Personalinformation 

 Kyrkoherden informerade om att pastoratet anställt en musiker i Mariakyrkan, David 

Bäck. I dagsläget arbetar David i Hjällbo kyrka och därför kommer det finnas ett 

vikariat i Hjällbo när David börjar sin nya tjänst.  

 

 Kyrkoherden meddelade att lönerevisionen är inne i slutfasen och snart är klar. 

 

___ 

 

 

§ 249 Kyrkoherdeinformation 

 Efter införandet förra året pågår just nu arbetet med att kvalitetssäkra 

organisationens arbetssätt.  

 

 Lunchen i Gunnared har varit inställd pga att Hanna Hultsborn är sjukskriven på halvtid. 

Måndagssoppan är tillbaka den 1/4. 

 

 ENVIS projektet - SFI-undervisning i Bergsjön kommer inte längre vara ett projekt i 

Bergsjön utan ska vara en fast insats 2020. Det är i nuläget 45 inskriva elever och de 

kommer från pastoratets alla distrikt.  

 

___ 
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§ 250 Verksamhetsberättelser 

 

Kyrkoherden föredrog ärendet om verksamhetsberättelserna. 

 

Verksamhetsberättelse 2018, Bergsjöns församling 

2018 har på olika sätt varit ett händelserikt år i Bergsjöns församling. På ett övergripande 

plan har den nya organisationen börjat sätta sig ordentligt och den oro som präglade 

medarbetare och förtroendevalda inför den nya pastoratsbildningen har i stort sett lagt sig. 

Samtidigt är det kännbart att vi är färre medarbetare på plats som behöver bära en växande 

verksamhet. Det är också tydligt att flera administrativa rutiner flyttas längre ut i 

organisationen till enskilda medarbetare. Det finns fördelar med detta i form av ökad 

delaktighet, tydligare ansvar och bättre insyn. Samtidigt ser vi också ett ökat stresspåslag 

bland personalen. För att följa upp bl.a. detta har vi inför en stående arbetsmiljöpunkt på vår 

medarbetarsamling varje vecka. Det återstår att se ifall de problem vissa känner inför de nya 

rutinerna ökar eller minskar med tiden. 

Genomgående finns det en stor glädje och stolthet bland medarbetare, volontärer och 

förtroendevalda över Bergsjöns församlings liv och verksamhet. De fyra TV-gudstjänsterna 

vi sände förra våren svetsade samman oss på ett nytt sätt. De innebar även framväxten av 

Världens Mässa, en gudstjänst som sedan dess firas c:a fyra gånger per termin i församlingen. 

2018 blev Bergsjöns församling, tillsammans med nätverket Framtiden Bor Hos Oss, Årets 

förnyare i Svenska kyrkan. Det var med stor glädje och stolthet vi åkte till Gotland och tog 

emot den utmärkelsen. 

När det gäller pastoratets prioriterade områden kan följande sägas: 

 

Diakoni: 

Vikten av kyrkan som en öppen mötesplats blir allt viktigare. Under året har vi sökt former för 

det café som nu öppnat där vår Second Hand butik tidigare låg. Caféet är inrett med stor hjälp 

av medarbetarna i textilateljén.  

Den diakonala närvaron i gudstjänsten är viktig på flera sätt. Dels leder en diakon flera av de 

liturgiska momenten. Det är också så att det kommer hjälpsökande människor till 

gudstjänsterna så gott som varje söndag. När det gäller hjälpbehovet har vi under året 

fördjupat vår samverkan med andra församlingar och organisationer, både när det gäller det 

akuta och det långsiktiga stödet. Det sistnämnda har funnit en viktig form i framväxten av 

ENVIS. Denna verksamhet växer och behovet av bättre lokaler är stort, samtidigt som 

närheten till Bergsjöns kyrka är mycket viktig.  
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Församlingen har även ingått två IOP-avtal med Göteborgs kommun, ett för vårt arbete med 

Läxhjälpen där c:a 160 barn är inskrivna idag. Det andra avtalet gäller vårt arbete för att 

stödja människor i papperslöshet genom bl.a. rådgivning och sjukvård. 

Vi ser ofta att vårt arbete bland äldre människor betyder mycket, inte minst genom vår 

närvaro på sjukhem, men också genom hembesök. Detsamma gäller torsdagarnas andakt, 

lunch och gemenskapsträff 

Vi tar ofta emot studenter, bl.a. blivande socionomer, socialpedagoger, läkare, diakoner m.fl. 

för studiebesök eller praktikperioder. 

 

Musik: 

Som redan nämnts betydde TV-gudstjänsterna mycket för församlingens musikaliska 

utveckling och för ökad församlingssång. Gruppen Världens Musiker, ungdomskören Space 

samt enskilda solister i olika åldrar bidrog och utvecklades mycket under arbetet. Metoden 

med härmsånger används nu även framgångsrikt i församlingens språkgrupper. Det är lättare 

att lära in nytt genom att sjunga det. Metoderna dokumenteras nu i ett material så att fler 

kan få ta del av det. 

Vår kulturskola Karibu, som vi driver tillsammans med Räddningsmissionen, har blivit en viktig 

verksamhet för många barn och ungdomar som vill lära sig sjunga, spela och dansa. Det 

ekonomiska stödet från kommunen har minskat, men vi hoppas kunna driva verksamheten 

vidare i samma omfattning som tidigare. 

Vår musikverksamhet för små barn - musiklek, flekis och barnkör - löper på och utvecklas 

fint. Detsamma gäller Må-Bra-kören på Geråshus. Den är ett mycket uppskattat inslag för 

de boende där. Kyrkokören har det däremot lite kämpigare, men vi prövar olika sätt för att 

utveckla den verksamheten. Här betyder samverkan inom pastoratet mycket. 

Jul- och sommarkonserterna är något av höjdpunkterna under året. Mångfalden är lika stor 

som stoltheten och glädjen över att få sjunga, skapa och vara tillsammans. 

 

Verksamhet för barn: 

Förutom våra musikaliska och diakonala verksamhet riktade mot barn (se ovan) är 

söndagsskolan en stor och växande verksamhet. Mellan 15 och 30 barn kommer varje 

söndag. Vi är väldigt glada för detta, men har svårt att få ihop tillräckligt med ledare. 

Vår fritidsgård Hörnan är öppen på fredagskvällar och är en viktig träffpunkt för både barn 

och ungdomar. Även här har vi svårt att få tillräckligt med ledare. Samtal pågår med 
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stadsdelen, som värdesätter verksamheten högt, men det går trögt att få fram ordentligt 

med personalresurser. Samtidigt säger företrädare för stadsdelen att de ser en koppling 

mellan minskad brottslighet runt Rymdtorget och Hörnans öppethållande. 

När det gäller ungdomar möter vi dem, förutom i Hörnan, även i flera de verksamhet som 

nämnts tidigare. Dessutom är tjejgruppen en viktig fristad för dem som vi har kontakt med 

där. Vid behov samverkar vi även med kuratorerna på Bergsjöskolan omkring enskilda elever. 

 

2019-02-12 

Henrik Törnqvist 

Församlingsherde, Bergsjöns församling 

Verksamhetsberättelse Angered-Bergum 2018 

 

Diakoni hos oss 

Att skapa mötesplatser för gemenskap, fördjupning och engagemang som är välkomnande 

och öppna – en kyrka där alla får plats och där dialog, samtal och arbete pågår i ömsesidig 

respekt och medmänsklighet – är vår kyrkas vision. 

Att både anställda och ideella medarbetare är lyhörda för människors önskan och behov, både 

när det gäller gruppverksamhet och enskilda behov så som samtal och själavård. Våra öppna 

verksamheter, där inte minst körsång är en viktig del, samlar sådär 95 vuxna personer i 

veckan. Vi arbetar aktivt på att fördjupa relationerna med dessa människor. Ideella driver 

själva exempelvis arbetskrets, stickcafé, skrivarstuga och bokcirkel där viktiga, vardagliga 

möten sker. Detta genererade exempelvis 56 000 kronor under två insamlingstillfällen till 

diakonalt arbete i vårt närområde såväl som vår omvärld. 

 

Arbetet bland barn och unga 

Vi är glada och stolta över att under året har kunnat erbjuda verksamhet för åldrarna 0 – 20 

år. För att i nästa steg kunna vidga denna verksamhet krävs mer resurser än vad nuvarande 

ramar tillåter. Barnrytmiken för barn mellan 0 och 5 år tillsammans med vuxen, samt kör för 

barn 0 – 6 år även den tillsammans med vuxen är verksamheter som drar fulla hus och här 

når vi 30-talet unga familjer, däribland en del nyinflyttade. Babyrytmiken funderar vi dock på 

att avsluta pga dålig uppslutning. För denna speciella kategori erbjuder andra aktörer en hel 

del aktiviteter. I minior och juniorålder har vi samarbetat barngrupp och barnkör gentemot 
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gudstjänst. Vi jobbar fortlöpande på att hjälpa barnen till större delaktighet i gudstjänsten och 

hitta en självklar plats i kyrkan. 

 

Ungdomsarbetet hos oss 

För åldrarna 13 till 20 erbjuds Ungdomscafé och här hänger i snitt 15 ungdomar om 

fredagarna. Vi har en lokalavdelning i Svenska Kyrkans Unga. Tanken är att ungdomarna skall 

få lära sig att ställa upp, följa och utvärdera både verksamhetsplaner och budget. Detta för 

att de skall ha lättare att själva driva projekt, underlätta för dem att få jobb och 

förhoppningsvis ges möjlighet att fortsätta vara engagerade inom kyrkan i framtiden. Vi har 

också en tanke med att allt eftersom ta in våra äldre ungdomar på timmar när det behövs i 

våra barnverksamheter eller kanske som vaktmästare eller husmor. Ungdomskören är en svår 

utmaning att hålla liv i, men en viktig del av vårt gudstjänstliv. 

Samarbetet med andra aktörer i samhället 

SKOLAN 

Vi har en över 20 år gammal tradition att guida samtliga fjärdeklassare i vårt område genom 

en påskvandring. Sedan två år kommer även Bergumsskolans femteklassare på levande 

Julkrubba. Lärarna tyckte detta var positivt och frågade då efter en Allhelgonavandring för 

sjätteklassarna. Detta genomfördes för första gången under 2018. Därutöver sjunger våra 

barnkörer då och då på fritidshemmet på Bergums skola. Inte sällan kontaktar lärare oss för 

att få visningar av olika slag i Bergums kyrka. Utmaningen är nu att återfå en bättre kontakt 

med Gunnilseskolan så att de också vill ta del av våra vandringar för femte – och 

sjätteklassare. Vi arbetar med skolkyrkofolder, samt med de personliga kontakterna. 

SOLÄNGENS ÄLDREBOENDE 

Varannan vecka går kantor och präst eller diakon, tillsammans med gudstjänstvärdar till 

äldreboendet för att fira gudstjänst och dricka kaffe med de boende. Relationen till de 

anställda är god och någon gång kallas vi till sjuksängar. 

BERGUM-GUNNILSE FÖRENINGSGRUPP 

Bergum-Gunnilse föreningsgrupp är en undergrupp i det, delvis kommunsubventionerade, 

nätverket BGU, Bergum-Gunnilse utveckling. Kyrkan var under året den sammankallande 

parten i denna undergrupp på 15 medlemmar, där ca hälften är aktiva. Under många år har 

man tillsammans planerat och genomfört Bergumsdagen på Bergums fritidslantgård, vilken 

traditionellt inleds med en ekumenisk gudstjänst tillsammans med Equmeniakyrkan i Bergum. 

De senaste åren har vi även samverkat kring Skördefesten i Olofstorp. Vi planerar att nästa 
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år samverka mer med idrottsföreningarna kring våra ungdomar. Planer kring gemensamma 

vandringar i Vättlefjäll finns även. 

SAMEFÖRENINGEN I GÖTEBORG 

Sedan några år har vi ett bra samarbete med Sameföreningen i Göteborg. Närmast planerar 

vi gudstjänst i den närliggande samekåtan vid Trollsjön. 

 

Vi vill särskilt lyfta fram 

Vi arbetar på ett nytt sätt med att inkludera vardagsverksamheterna i gudstjänstlivet genom 

att olika enskilda grupper regelbundet engageras som gudstjänstgrupp. Vi har en utmaning i 

att skapa en naturlig brygga mellan vardag och söndag, men dessa gudstjänster har bidragit 

till ett mycket större engagemang och en annan öppenhet. Vid gudstjänsterna synliggörs bla 

engagemang och internationellt, diakonalt arbete. Fördjupande samtal sker naturligt vid 

mötesplatser som vid torsdagssoppan och måndagscaféet.  

Sång och musik är en viktig del av vårt gudstjänstliv och under 2018 har körverksamheten 

med dess sju körer, även kommit innefatta också instrumental – och ensemblespel. 

Vi har under 2018 börjat att mobilisera kring nyinflyttningen som delvis har skett, men som 

kommer fortgå under de närmaste åren. Vi hade ett välbesökt Öppet hus i Bergums 

församlingshem. Nästa år planerar vi att inrikta oss mer på barnen och deras familjer vid 

Skördefesten, genom att då bjuda in till en Familjedag senare under hösten där vi kan fördjupa, 

samt knyta nya kontakter och presentera våra verksamheter. 

Av Jesus lär vi att tyngden i vårt uppdrag ligger i den nära vardagen. Att som utsänd kyrka 

finnas i livets komplexa dramatik med ett öppet sinne. 

 

Tvärgrupper 

Konfirmand 

Våren 2018 konfirmerades 26 ungdomar i Angereds församling. Vi hade under läsåret 2017-

2018 sju stycken unga ledare som hjälpte till i konfirmandarbetet. Under läsåret hade vi fyra 

läger och ca tio träffar med våra ungdomar. Vi deltog i olika sorters gudstjänster för att ge 

ungdomarna möjlighet att pröva olika sätt att utöva kristen tro. Vi har haft utbildningspass i 

olika aspekter av den kristna tron. Vi har också firat andakter, lekt, och talat om livet ihop. Vi 

har också visat på tro i handling genom att jobba hårt för att skapa en trygg och kärleksfull 

gemenskap. Hösten 2018 började 20 ungdomar att läsa konfirmationsåret och vi har nu 17(!) 

Unga ledare som är med och guidar våra konfirmander i deras resa genom tron och livet.  
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Unga ledare 

Vi avslutade våren 2018 med ca 15 unga ledare i vår utbildning. Under hösten 2018 gick vi 

in i vårt fjärde år på vår gemensamma utbildning för unga ideella. Vi åker vart annat år på tre 

gemensamma läger, ett i augusti för att starta upp terminen, ett på hösten och ett på våren. 

Vartannat år åker vi på fyra läger då vi åker med steg 3 och 4 till Estland på utbildningsresa. 

Hösten 2018 började vi med ca 35 unga ledare i utbildningen och vi kommer nästa år börja 

jobba med de äldre unga ledarna som mentorer för de yngre ledarna. De utbildas i ledarskap, 

kristna traditioner, gruppsykologi och kristen pedagogik. Nästa år kommer vi lägga till HLR 

och livräddning i vatten. Vi ser utbildningen som en möjlighet för ungdomar att utveckla sin 

tro och att utvecklas som människor. Vi vill visa att kyrkan är en plats där alla får vara med, 

men också visa hur vi kan jobba pedagogiskt och diakonalt för att alla skall få vara med på lika 

villkor. 

 

 

Diakoni 

I tvärgruppsarbetet för diakoni arbetar vi aktivt med sammanhang som vi har gemensamt 

men också med gemensamma riktlinjer. Vår ambition är att människor som söker 

församlingens diakonala arbete ska känna igen sig, oavsett i vilken del av församlingen man 

bor. Samtidigt är varje distrikt unik med sina grupper och sammanhang där människor kan 

mötas.  

En gemensam riktlinje är att vi diakoner uppmuntrar människor som på olika sätt söker hjälp 

att delta i församlingens sociala verksamheter, som soppluncher och gemenskapsträffar, för 

att i första hand få ett sammanhang att vara i. Vi tror att detta ger en mer långsiktig lösning, 

framför allt när det gäller ensamhet. En annan riktlinje är att vi endast delar ut pengar till dem 

som mest behöver, i första hand ensamstående föräldrar, och att beslut alltid tas i samråd 

med en diakonkollega. I november försökte vi också bryta ensamheten bland ensamstående 

föräldrar genom att göra en grupputflykt till Jul på Liseberg. 67 barn och föräldrar deltog med 

stor entusiasm. 

Under flera år har vi pekat på de ideella medarbetarnas oersättliga engagemang i vår 

verksamhetsplan, utan dem hade församlingens diakoni varit fattig. Vi har idag ideella 

medarbetare i alla grupper för diakoni-tvärs. Exempelvis i diakonirådet, i fondträffarna, i såväl 

planering som genomförande av församlingsresa, födelsedagskalas och sommarutflykter och 

vi har tre besöksgrupper som är aktiva på våra olika äldreboenden.  
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Vi vill fortsätta ställa frågan ”vad betyder kyrkan för dig” och ”vad vill du bidra med” när vi 

möter nya människor i våra verksamheter för att få fler att engagera sig och känna sig 

delaktiga och viktiga i våra diakonala sammanhang. 
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Verksamhetsberättelse 2018 för Kortedala församling 

 

Hur har Diakonin fungerat i församlingen/distriktet? 

Vad har fungerat bra? Finns det något som behöver tänkas nytt/startas upp/ läggas ned? 

Under 2018 har diakoniverksamheten fungerat bra. Antalet spontanbesök, både samtal och 

ekonomiärenden, har ökat stort, och det innebär att det har blivit svårare att hitta tider för 

alla som söker oss. Vi behöver fundera kring detta, om det går att omfördela/prioritera om 

på något sätt.  

Öppen kyrka har tagit fart, och det kommer folk i stort sett varje torsdag numera. Ateljén 

minskar däremot, och vi skulle behöva se över resurserna där. Medverkan i ENVIS fungerar 

bra. Det skapas kontakter och samtal på ett konstruktivt sätt. 

En önskan vore att vi skulle få tid och möjlighet att hitta en linje i vår verksamhet och bygga 

över tid. Upplevelsen nu är att vi verkar ”i stunden”, väldigt kortsiktigt och tappar lite 

kontinuitet på det sättet. 

Bra att diakonerna är med i gudstjänsterna regelbundet. Vi måste fortsätta att visa att det är 

viktigt för oss att möta våra församlingsbor i högmässor och veckomässor. 

 

Hur har arbetet bland barn fungerat i församlingen/distriktet? 

Vad har fungerat bra? Finns det något som behöver tänkas nytt/startas upp/ läggas ned? 

Över lag har barnarbetet fungerat väl. Barnrytmiken tog ny fart under 2018, medan 

babyrytmiken fick en dipp. I grupperna för skolåldrarna fick vi en del nya ansikten efter 

utskicket av barn-och ungdomsfoldern. Läxhjälpen har inte fungerat som vi tänkte. Barnkören 

har vuxit. Vi behöver tänka om med läxhjälpen, och dopfesten som inte genererat så många 

besök. Att få barn till söndagar behöver vi jobba på, exv genom att schemalägga grupper på 

den tiden. Vi vill även få tillbaka söndagsskolan i någon form. ”Fredagsmysen” har varit 

uppskattade och det vore roligt att ha dem oftare.  

Grupper: 

Öppna förskolan, babyöppet, babyrytmik, barnrytmik 

Barnkören Nova cantica (två grupper) 

After school (7-9 år) 

Cross Kidz (10-11 år) 
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OMG (12-13 år) 

Läxhjälpen 

Dopfesten 

Familjemässa 

Fredagsmys (Messy church) 

 

Hur har ungdomsarbetet fungerat i församlingen/distriktet? 

Vad har fungerat bra? Finns det något som behöver tänkas nytt/startas upp/ läggas ned? 

Under 2018 valde vi att göra om konfirmandupplägget. Det har fungerat bra, men vi tänker 

att vi bör börja tidigare på terminen. Flera av ungdomarna som var konfirmander valde att 

stanna i ungdomsgruppen. Arbetet med unga ledare gick under 2018 bra, men vi måste jobba 

lokalt med att få dem mer engagerade i församlingsarbetet. Ungdomskören är en liten men 

naggande grupp. Det finns utvecklingspotential.  

Grupper:  

Ungdomsgruppen,  

Konfirmanderna,  

Unga ledare  

Ungdomskör  

 

Vilka typer av samarbete med andra aktörer har ni i er församling/distrikt? 

Vad fungerar bra där? Har det blivit några förändringar under 2018? 

Under 2018 har vi kommit till skott med skolkontakterna. Pedagogerna har varit runt på alla 

skolor i Kortedala och träffat personalen och presenterat vårt program kring studiebesök, 

lektionsmedverkan osv. Detta har gett resultat och mot slutet av året fick vi flera besök, 

vilket kändes meningsfullt och roligt. 

Annars medverkar vi i stadsdelen vid torgdag, äldredag och sådana event, där kommunen och 

handlarna är med. 

 

Något speciellt ni vill lyfta fram i arbetet under 2018. (kan t ex vara en förändring, en ny 

verksamhet eller en större satsning ) 
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Den största förändringen 2018 var att vi hade verksamhet hela sommaren. Öppna förskolan 

var öppen en dag i veckan, ”Paulusluncher”, Öppen kyrka och café pågick en stor del av 

sommaren och barn- och ungdomsgrupperna erbjuds flera utflykter och träffar. Detta kändes 

mycket bra och roligt. 

Den traditionella julmarknaden fick ge vika pga resursbrist bland de äldre som drivit denna 

institution i årtionden. Istället blev det ett adventscafé i mindre skala, som många trodde 

skulle bli ingenting. Tvärtom blev det både roligt och bra och inbringade mer än 11,000:- till 

julkampanjen. 

 

2019-02-19 

Andreas Pervik, församlingsherde 
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Verksamhetsberättelse Hjällbo distrikt 

 

Hur har Diakonin fungerat i församlingen/distriktet? 

Diakonin i Hjällbo har haltat under 2018 eftersom diakonen avslutade sin tjänst under 

sommaren och ny diakon rekryterades först till 2019. Vi har i stort upprätthållit det vi har i 

verksamhetsplanen genom att fördela arbetet på övriga medarbetare, men vi har inte kunnat 

vidareutveckla diakonin så som vi hade önskat. Det finns en önskan om att jobba mer 

utåtriktat, i samarbete med andra aktörer i Hjällbo och rikta arbetet tydligare mot unga. Detta 

har vi inte mäktat med under 2018. 

 

Hur har arbetet bland barn fungerat i församlingen/distriktet? 

Under 2018 har vi genomfört de tänkta verksamheterna enligt verksamhetsplan.  

Det har funnits en tanke om att se över sommarkyrkoverksamheten, som är en 

personalkrävande och dyr verksamhet som i sin traditionella form nog har överlevt sig själv. 

Vi har en helt ny plan för sommarverksamhet kommande sommar.  

Barnens roll i församlingen och kanske främst i gudstjänsten har varit en viktig fråga som vi 

tyvärr inte haft tillräckligt med utrymme att satsa på, främst pga personalbrist. 

Hur har ungdomsarbetet fungerat i församlingen/distriktet? 

Vi har inget stort ungdomsarbete i distriktet men har under 2018 utvecklat samarbetet med 

fritidsgården Hemmaplan som hyr våra lokaler. Önskan är att fortsätta arbeta 

gränsöverskridande på detta sätt. 

 

Tillsammansverksamheten som har varit en verksamhet med unga vuxna med olika 

funktionsvariationer har krympt och personalsituationen har gjort att den helt har flyttat till 

Gunnareds distrikt. 

 

Vi har under 2018 kunnat erbjuda utbildning och timanställning för att antal ungdomar från 

närområdet, främst i samband med sommarkyrkan, men också i öppen barnverksamhet. 

Detta är något som känns angeläget att kunna fortsätta med och utveckla. 

Vilka typer av samarbete med andra aktörer har ni i ert församling/distrikt? 

Under 2018 har vi stärkt relationerna till våra hyresgäster framför allt. Fritidsgården, Österns 

gamla kyrka och Armeniska apostoliska kyrka. Detta känns som en framtidsfråga och vi har 
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bla arbetat med att hitta gemensamma aktiviteter, t.ex. musikevenemang. Vi har också satsat 

på ge de inhyrda församlingarna större utrymme och erkännande. 

2018 har också bjudit på mycket samarbete i interreligiösa sammanhang. Vi har deltagit 

aktivt till bildandet och drivandet av Angereds Interreligiösa råd ”Tro & Respekt”. Det har 

också genomförts en interreligiös bussresa tillsammans med Angereds moské. Detta arbete 

känns oerhört viktigt att fortsätta med. 

 

Föreningsnätverket i Hjällbo är mycket aktivt och vi har regelbunden kontakt men har inte 

hunnit med att arbeta praktiskt tillsammans särskilt mycket. 

Något speciellt ni vill lyfta fram i arbetet under 2018. (kan t ex vara en förändring, en ny 

verksamhet eller en större satsning ) 

2018 har präglats av personalförändringar och personalbrist. Det gör att vi inte har kunnat 

vidareutveckla vår verksamhet som vi önskat. Men vi hoppas på ett stabilare 2019. 
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Verksamhetsberättelse Mariakyrkan 2018 

 

Diakoni: Under året har vi haft som mål att ”föra samtal i den gudstjänstfirande gemenskapen 

kring diakoni för att öka medvetenheten och hitta en gemensam riktning i det diakonala 

arbetet”. Vi har till den änden genomfört tre dagar rörande diakoni, s k diakonibruncher dels 

med inbjudna gäster och dels i egen regi. Bruncherna har i ett första steg lett till att vi 2019 

bjuder in aktörer från nätverkssamtalen men också andra aktörer som Reningsborg m.fl. till 

nätverksluncher. Detta är en pågående process där vi samverkar med andra i Hammarkullen, 

med regelbundna möten och dialog: dels lokala och månatliga nätverkssamtal på 

medborgarkontoret där olika aktörer såsom Bostadsbolaget, Hyresgästföreningen, 

folkhögskolan, Chalmers, biblioteket m fl medverkar, dels större s k dialogmöten omkring olika 

aktuella ämnen såsom utbildning, bostadsbyggande, arbetsmarknad m m. Mariakyrkan deltar 

regelbundet vid dessa träffar. I själva kyrkan har vi sedan länge ett antal öppna mötesplatser, 

fr a våra luncher onsdagar och fredagar men även såväl vardagsgudstjänster som språkcafé 

och gemenskapsträffar. 

 

Barn och unga: Sedan länge är barnen väl representerade i fr a våra gudstjänster; varje söndag 

är där en ”barnens gudstjänst” med ideella ledare och ett växande antal ganska små barn. 

Barnen medverkar mer än tidigare med bön och läsning i ordningen för mässa med stora och 

små och deltar också i ”bärande roller” i vår levande julkrubba 2a advent – nytt för i år! Vi 

strävar efter att inrikta fler av våra verksamheter mot familjer, som språkcaféet, och fr a vårt 

s k ”fredagsmys”. I Mariakyrkan är en särskild målsättning att involvera barn och unga i alla 

verksamheter i kyrkan. Så är de fr a medskapande i gudstjänsterna men vi har också under 

året utvecklat samarbete med förskolan Pärlan där barnen deltagit i rytmikstunder och även 

vid gudstjänster, då barn och föräldrar särskilt inbjudits. Vi anordnar tillsammans med 

Hyresgästföreningen årligen skidresa för barn och unga på sportlovet. När det gäller 

ungdomar har vi regelbunden kontakt med Mixgården och deltar i deras arrangemang som t 

ex Inofficiella Grill-VM och liknande. Rekrytering av ny ungdomspedagog inleddes under 

senare delen av året och då utökades också den tjänsten från 50% till 75% för att kunna 

bredda verksamheten också mot mellanstadie- och högstadiebarn.   

 

Andra aktörer: Vi har under året tillsammans med Angereds moské drivit samtalsgrupp för 

kvinnor, ett mycket uppskattat utbyte, och kommer att söka flera samarbeten med moskén 

kommande år. Hyresgästföreningen redan nämnd, med skidresa och mycket annat. 

Mixgården, inspiration och regelbundna kontakter med ”hängande präst/pastor”, 
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Betlehemskyrkan naturligtvis, med gemensamma gudstjänster både i samarbete med Rosa 

Huset i Lövgärdet och medverkan vid BK:s årshögtid på Vasagatan. Vi har också haft 

samarbete med folkhögskolan i deras introduktionskurs för nya svenskar, med Angereds 

kristna nätverk, Stödnätet Bredfjällsgatan, Hammarkullekarnevalen, medborgarhuset i 

Hammarkullen m m 

Att lyfta särskilt: Vi är stolta och glada över att kunna säga att vårt gudstjänstliv blomstrar 

och att vi under året kunnat öka engagemanget bland våra församlingsbor i arbetet med 

gudstjänsterna. Vi har ett relativt sett högt och jämnt antal gudstjänstdeltagare men även ett 

stort antal ideella som arbetar med allt från barnens gudstjänst och kyrkfikaansvar till 

textläsning, blomsterodling, ledande av förbön, deltagande i musicerande och inledande av 

gudstjänst med bön och betraktelser. Samarbetskyrkans styrka ligger bland annat i detta, och 

i att ha en fortlöpande dialog med den gudstjänstfirande församlingen såväl via öppna möten 

en gång i månaden, som via mailgrupper och facebook. På våra veckomässor administrerade 

av kommuniteten Oikos deltar varje vecka mellan 20-30 individer, företrädesvis unga vuxna 

med barn. Dessa är i stort sett helt och hållet drivna på ideell grund; Angereds församling 

bidrar dock med musiker varannan vecka samt präst tre-fyra ggr per termin. 
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Verksamhetsberättelse Nylöse Församling i Nylöse pastorat 

 

Verksamhetsberättelse för Barn 2018 

2018 var ett roligt och utvecklande år för barnverksamheten i Nylöse församling. Från och 

med hösten är vi äntligen ett barn- och ungateam (Musiker, diakon, präst och pedagoger) 

som arbetar.  Detta är något som vi länge önskat och som nu blev verklighet. 

Det mesta av våra planer för året genomfördes, oftast i planerad form och ibland med viss 

justering. Sos mässorna är ett exempel på där vi analyserade och omvärderade läget för att 

under hösten prova familjesöndag istället. Familjesöndagen startar kl: 10.00 och bjuder in till 

aktiviteter, samtal, pyssel, lek på det tema som vi valt för den aktuella söndagen. Innan 

gudstjänsten kl: 13.00 så äter vi något enkelt tillsammans. Deltagarantalet har tyvärr inte 

ökat på våra familjesöndagar, jämfört med de tidigare sosmässorna, som vi hoppats.  Vi jobbar 

ändå vidare för en ökning under våren -19. Inför hösten -19 får vi utvärdera igen.  

Något som fungerat väldigt bra och som växt under 2018 är barnrytmiken som erbjuds två 

gånger i veckan, en gång i Utby församlingshem och en gång i Nylöse. Antalet deltagare har 

ökat på båda ställena och kanske mest i Nylöse. Församlingens barnverksamhet omfattar just 

nu 6 fasta grupper måndag till onsdag med 7-15 barn i varje grupp. 

 

Det nya barn- och ungateamet vill bland annat satsa på att etablera kontakt med de 

grundskolor som finns i församlingen. Vi vill på sikt bygga upp ett antal aktiviteter som riktar 

sig till de olika årskurserna för att på detta sätt ge en bild av vår kristna tro och våra 

traditioner. Ett första steg på den vägen var att bjuda in alla årskurs 2:or till en julvandring för 

att berätta vad som hände den första julen. Gensvaret på inbjudningarna var stort och de två 

förmiddagarna som vandringen genomfördes mötte vi ca160 barn och lärare. Både elever 

och lärare var väldigt positiva över vad de varit med om och uttryckte att de tyckte det var 

roligt och spännande. Vi personal och frivilliga som var med tyckte också att det var härliga 

dagar. Planer och arbetet fortsätter med stor entusiasm under 2019. 

Verksamhetsberättelse för Ungdoms- och konfirmandverksamheten i Nylöse Församling 

 

Nylöse församling har under 2018 erbjudit ungdomsgrupp 1 kväll i veckan för åldrarna 13-

25 år. Dock avslutades gruppen tidigare på vårterminen då intresset från ungdomarnas håll 

hade svalnat. Efter sommaren startades gruppen upp igen och har träffats varje onsdagskväll 

sedan dess. Gruppen har bestått av 4-10 ungdomar. Dessa har uteslutande varit 

konfirmander och faddrar i församlingen. Upplägget har byggt på drop in- tid med fika, 
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program och andakt. Programpunkterna har varit väldigt varierade och ibland har 

ungdomarna hållit i vissa av dessa. Jag upplever att det har fungerat bra.  

Vad det gäller konfirmationen erbjöds 2018 en sommar- och helggrupp. Upplägget som 

består av bland annat helgträffar och ett längre sommarläger på 5 dagar upplever jag fungerar 

väldigt bra. Att vara på läger en längre period bygger gemenskap och ger utrymme för samtal. 

I gruppen konfirmerades 8 ungdomar, varav 4 stannade kvar som unga ledare/faddrar. Dock 

var det ytterligare 3 som ville fortsätta men då de kände att skola och andra aktiviteter tog 

upp deras tid, valde de att inte fortsätta som unga ledare/faddrar. Detta är dock inte ett nytt 

fenomen men ett nytt tänk kring detta hade varit bra. Hur och vad kan vi göra så att vi inte 

tappar dem som har ett nyfunnet intresse men där deras tid inte räcker till? 

 

Verksamhetsberättelse för Diakoni 

Ett av våra mål var att möta fler människor genom våra verksamheter. I vår verksamhet 

öppen kyrkan kommer det varje vecka ca 90 besökare antalet besökare har ökar sen tidigare 

år. Vi har under året sett över verksamheten och gjort vissa förändringar. Nu är det två 

personal som håller i verksamheten och 10 volontärer. Mat hämtas från Willys i Partille, Willys 

i Gamlestan och bröd hämtas på Hemköp på Kortedala torg och Svenheimers i Gamlestan.  

Församlingens diakoner får många förfrågningar om ekonomisk hjälp och mathämtning. Fler 

och fler kommer och vill ha hjälp med bla fondansökningar. Diakonerna gör hembesök och har 

samtal. 

 

Dagverksamheten Öppet för Alla i Utby blev inte riktigt vad vi tänkt. Tanken vara att hålla 

öppet hela eftermiddagen med olika grupper och olik åldrar skulle stråla samman. Istället blev 

mer och mer koncentrerat till en lunchgemenskap där besökarna gärna satt kvar länge och 

pratade och hade trevligt. Tyvärr blev det lite för stimmigt med barn där, varav 

barnverksamheten hållit sig på nedervåningen och i kyrkskolan. Men flera nya kom till 

verksamheten och några av dem har hittat uppgifter i våra verksamheter. Men vi har beslutat 

att lägga ner detta och istället satsa på Mötes plats Utby. 

 

Torsdagsgemenskapen i med middagsbön och lunchgemenskap i Nylöse lockar många 

människor och flera nya har kommit under året. Många trivs och pekar på den goda 

atmosfären som skapas då anställda, ideella och församlingsbor möts i goda samtal 
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Andakterna på äldreboenden (3 st) har i stort fortsatt i samma anda, men vi har ändrat lite 

tider och platser i husen för att gudstjänsterna ska passa så bra som möjligt både för personal, 

boende. Det har slagit väl ut och fler har kunnat delta. 

Samarbete med andra aktörer 

I början av september varje år anordnar ett gäng ideella som bor i Utby en stor 

promenadloppis i Utby. Loppisen samlar många besökare och Nylöseförsamling har under 

flera år medverkat där Utby kyrka blivit ett populärt stopp med fika, guidad kyrkvandring och 

möjlighet till droppindop.  

 

I början av september varje år anordnar Fastighetsägare i Gamlestan Gamlestadsgalej på 

Holländareplatsen där organisationer och föreningar ges möjlighet att visa upp sig. Nylöse 

församling är sedan många år en uppskattad deltagare med många besökare. Här knyts 

många fina kontakter.   

 

Gamlestadens jazzfestival är ett stort årligt musikarrangemang som inte bara äger rum i 

Gamlestan utan hela Göteborg. Nylöse kyrka är sedan 3 år tillbaka en av jazzfestivalens scener 

och har blivit mycket uppskattad för sin speciella miljö.  

 

Som texten ovan beskrivit har församlingen en stort diakonal/socialt arbete i verksamheten 

Öppen kyrka med gemenskap, samtal, soppkök och matutdelning. Till verksamheten har vi ett 

antal samverkanspartners i Willys Gamlestan och Partille, Hemköp Kortedala samt konditoriet 

Swenheimers i Gamlestan som varje vecka skänker varor till Öppen kyrka.  
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Verksamhetsuppföljning Gunnareds distrikt, Angereds församling, 2018 

 

Diakonin 

Under året har diakonin bedrivits såsom tidigare år. Gunnared har en klart definierad diakonal 

profil på sin verksamhet. Det utmärkande är att vi lyckats upprätthålla öppenhet och 

dagledigverksamhet under hela sommaren med middagsböner och vardagsgudstjänster två 

gånger i veckan med efterföljande lunchserveringar. Vi upplevde att gudstjänstdeltagandet 

på söndagar gick upp/bibehölls på normal nivå under sommarmånaderna och förstod att 

besökare från framförallt Mariakyrkan kom när de hade stängt under sommaren. Vi upplevde 

alltså ett fortsatt behov av att ha öppet och verksamhet när så många andra verksamheter 

och institutioner stänger ner under semestermånaderna. Grillning och boulespel anordnades 

på kyrkplanen.  

Under december månad var trycket på matutdelning och fondansökningar högre än vanligt 

och trycket på diakonin var högt. Kanske berodde det också på att ingen diakon fanns på plats 

i Hjällbo eftersom den tjänsten då var vakant. 

I distriktet bedriver vi diakoni på lite olika ställen, musikcafé i Gårdsten, samtalsträffar i 

Lövgärdet och Rannebergen. Uppsökande diakonal verksamhet sker också på Angereds 

centrum där kaffe och smörgås delas ut på torsdagar. 

 

Barn 

Under året har en ny församlingspedagog anställts. Hon har arbetat med att nå nya grupper 

av barn genom uppsökande verksamhet t ex genom besök på Kristinaskolan. Under hösten 

kunde därför en grupp med miniorer (den fanns också på våren) samt en nystartad grupp 

med juniorer starta. I gruppen med juniorer blev den någon gång upp till 17 barn vilket inte 

fungerade. Dels för att lokalerna är för små/begränsade för så många barn samt att 

personalresurserna inte räckte till.  

Småbarnsrytmik bedrivs varje måndag i församlingshemmet där har 32 olika personer (barn 

och föräldrar) varit inskrivna under höstterminen. Från oktober har en stor del av föräldrar 

och barn stannat kvar och ätit sopplunch efter verksamheten. Det är en multikulturell 

mötesplats där föräldrar från Peru och Bolivia har dykt upp under hösten.  

Julpysselsöndagen efter små och stora gudstjänsten i december blev lyckad. 

 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet        2019-03-27  

 

Justerandes sign       Utdragsbestyrkande 

    

    

    

 

 

Ungdomsarbetet 

Ungdomsarbetet får betraktas som gemensamt i Angereds församling. Konfirmations- och 

unga ledarverksamheten görs med personal från Angered-Bergum och Gunnared. Under 

hösten medverkade präst och pedagog i det arbetet från Gunnareds sida.  

En grupp med unga vuxna med funktionsvariationer träffades i Hjällbo med 

församlingspedagog och vaktmästare från Gunnared. Den gruppen bestod av två till tre unga 

män. Under höstterminen beslutades att gruppen skulle slås samman med 

”Tillsammansgruppen” i Gunnared nästa vår. Dels för att gruppen var liten (få deltagare) och 

dels för att den var resurskrävande. Två personal på oftast två deltagare blev för dyrt helt 

enkelt.  

En församlingspedagog som skall täcka barn- och ungdomsverksamhet, 0-18 år, samt 

gruppen med funktionsvariationer är väl ambitiöst. Därför är samarbete över 

distriktsgränserna nödvändigt om inte fler resurser läggs till. Efterfrågan om hjälp med 

personalresurser för läxläsning på Lövgärdesskolan har vi tyvärr fått avböja.  

Under höstterminen hörde Angeredsgymnasiet av sig och ville ha en visning av kyrkan för 

elever som studerade olika religioner. Det blev två visningar av präst med efterföljande samtal 

i kyrkan.  

 

Samarbete med andra aktörer  

Under hösten 2018 startade vi tillsammans med Stadsmissionen (de stod för lokal och 

matkostnad) vegetarisk matlagning i Lövgärdet (lokalen Kryddan). Vår 

församlingshemsvärdinna var där och lagade mat tillsammans med kulturtolkarna och kvinnor 

som är aktiva i föreningen ”Tidigt föräldrastöd”. Det var mycket uppskattat även om det 

egentligen mer handlade om språkträning och social samvaro än matlagningskurs. Denna 

verksamhet kommer att fortsätta under 2019. Lokalerna i Kryddan är bristfälliga och dåligt 

utrustade och det finns en viss farhåga att Stadsmissionen skall dra sig ur hela projektet där.  

Nätverksträffar med aktörer i Lövgärdet träffas i Kryddan för att försöka vända den negativa 

trenden i området. Några av aktörerna är: Erikshjälpen, Stadsmissionen, Rosa Huset 

(Equmeniakyrkan), Bostadsbolaget, Socialtjänsten mfl. 

Varannan vecka har vi gudstjänster/gemenskapsträffar/mässor i Träffpunktens lokaler längst 

ned i Lövgärdets äldreboende.  
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Vid lucia medverkade vi för första gången med bord (lite försäljning av fairtradeprodukter och 

information) vid ”jul i huset” (som Träffpunken samordnade) utanför familjecentralen 

tillsammans med andra lokala aktörer i Lövgärdet.  

Vår Pedagog är med och har småbarnsrytmik på den öppna förskolan på Familjecentralen i 

Lövgärdet varje onsdag.  

Samabete sker också med lån av lokaler i Gunnared där Hälsoteket har gymnastik varje onsdag 

före lunchen och en samtalsgrupp med finska kvinnor och en annan grupp med 

reumatikerförbundet samlas i sammanträdesrummet.  

Under advent firade Kristinaskolan sina avslutningar i kyrkan och en adventssamling ordnades 

också för dem. Musikskolan hade också konserter i kyrkan för föräldrar och syskon. Det känns 

angeläget att skapa möjligheter för barn och ungdomar att låna kyrkorummet för konstnärligt 

musicerande.  

 

Speciella satsningar 2018  

Gunnareds distrikt har under 2018 befunnit sig i ett uppbyggnadsstadie. Stora delar av 

personalstyrkan har bytts ut och under både vår och höst har arbetslaget slitit med vakanser. 

Två nya präster rekryterades under våren och började under sommaren. I november slutade 

den ena igen och vakans uppstod åter på prästsidan. En ny församlingspedagog rekryterades 

också som började i augusti. Försök gjordes att rekrytera ny musiker men lyckades inte.  

Positiva upplevelser är ett lyckat julaftonsfirande med 16 volontärer som gjorde alltifrån att 

hjälpa till i köket till att leda ringdans, quiz och spela instrument för allsång. Uppbyggnaden 

och rekryteringen av nya kyrk- och gudstjänstvärdar har också varit ett glädjeämnen. Det 

finns många som vill bidra till församlingens gemenskap i Gunnared. Intresserat distriktsråd, 

en flitigt medverkande kyrkokör i gudstjänsterna och en ideell besöksgrupp på Gunnareds 

äldreboende som ibland leder andakterna på egen hand tillsammans med musiker. En 

pilgrimsresa med buss till Lödöse och Skara Domkyrka genomfördes under hösten. Syftet var 

att skapa gemenskap och att upptäcka prilgrimstankarna. Två utomhusgudstjänster i 

pilgrimens tecken hölls också under tidiga hösten. 

___ 
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§ 251 Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 

___ 

 

§ 252 Avslutning 

Avslutningsvis berättade Kyrkoherden om besöket i Angereds moské den 22/3. Där syftet 

var att lära känna varandra och överbrygga klyftorna. 

 

Efter en välsignelse förklarade ordförande mötet avslutat.  

___ 

  


